
Referat 
Generalforsamling, Venneforeningen for Møn Skole. 

 
Afholdt den 24. februar 2025 på Stege Bibliotek.  
Fremmøde: 5 medlemmer. 
 
Forpersonen Camille Thisell bød velkommen til året generalforsamling. 

1. Valg af dirigent 

Ole Hoffmann blev valgt som dirigent, og erklærede at generalforsamlingen var lovlig indkaldt, 
og der var nok fremmødte til at gennemføre generalforsamlingen. 

2. Valg af Referent 

Signe Gundersen blev valgt som referent. 

3. Valg af Stemmetæller 

Ikke relevant. 

4. Årsberetning 

 Camille Thisell fremlagde Venneforeningens årsberetning (se vedhæftet årsberetning). 
Dirigenten noterede sig nogle enkelte ønskede ændringer i årsberetningen, og denne blev 
godkendt med det forbehold at den bliver opdateret med rettelser. 

5. Årsregnskab 

Foreningens kasserer, Signe Gundersen, fremlagde årsregnskabet for Venneforeningen, samt 
regnskabet for Halloween. (se vedhæftede regnskaber).  

Venneforeningens regnskab er i plus, men vi har ikke en robust økonomi. Vi har faste udgifter 
til en foreningsbankkonto, som er nødvendig for at modtage fond- og puljestøtte til projekter, 
samt til hjemmeside mm. Sådanne driftudgifter i dette foreningens første år blevet dækket af 
medlemskontingenter. 

Halloweenregnskabet viser hvordan Venneforeningen har disponeret over de 16,000 kr som 
foreningen modtog i støtte for at holde Halloween for.  

Dirigenten spurgte om årsregnskabet og Halloweenregnskabet kunne godkendes, og begge 
blev godkendt. 

 



 

6. Budget for 2025 

Kassereren meddelte at det desværre ikke har været muligt at lave budget for 2025, da der har 
er usikkerhed omkring driftsøkonomien. 

Foreningen anser sig selv som en Folkeoplysende forening, og havde derfor gjort klart til at 
ansøge Vordingborg kommune om tilskud. Foreningskonsulenten fra Vordingborg kommune 
har dog anfægtet at vi er en folkeoplysende forening, og har registreret os som en 
støtteforening, hvilket ikke giver mulighed for at ansøge om støtte. 

Der har allerede været meget email kommunikation, samt telefonmøde med 
foreningskonsulenten, og generalforsamlingen blev derfor spurgt om vi skulle fortsætte med at 
afklare med kommunen, eller afslutte forløbet her. Dirigenten opsummerede diskussionen, og 
det blev vedtaget at foreningen har brugt nok arbejde på at forstå og imødekomme 
kommunens fortolkning, og vi skal derfor ikke fortsætte af den vej.  

7. Indkomne forslag 

Dirigenten spurgte forpersonen om der er kommet indkomne forslag, og det blev bekræftet at 
der var kommet et fra Signe Gundersen. 

Signe fremsatte sit forslag om at ændre foreningens navn og formål til at dække alle børn og 
unge på Møn, ikke blot Folkeskolen på Møn. Signe og Camille begrundede forslaget med 
følgende 3 observationer: 

• at de aktiviteter foreningen er engageret i på nuværende tidspunkt - Åben Hal og Fri 
Fredag, er aktiviteter der ikke direkte er møntet på Møn Skole, men tiltrækker børn fra alle 
skoler på Møn 

• det har været svært for Venneforeningen at skabe det nødvendige momentum og 
engagement fra Møn Skoles ledelse til at skabe et samarbejde hvor det er muligt at skabe 
og gennemføre aktiviteter for eleverne for Møn Skole. 

• Venneforeningen ypperste formål er at skabe trivsel for eleverne på Møn Skole, og der er 
evidens for at en af de bedste måder at skabe trivsel på, er at give eleverne 
medbestemmelse. Vi ser derfor styrkelsen af elevrådene som et at vores kerneområder, 
men har også følt at skolen ikke ønsker vores engagement i dette. 

•  

Dirigenten åbnede op for diskussion og spurgte til hvorfor er det sådan og kan vi finde ud af 
mere omkring problematikken. 

De andre tilstedeværende medlemmer udtrykte meget stærkt, at deres bevæggrunde for at 
være engagerede i Venneforeningen for Møn Skole, netop er for at støtte folkeskolen på Møn, 
fordi den trænger til støtte både i forhold til at udvikle bedre trivsel for eleverne og men også 
politisk. 



Generalforsamlingen besluttede at der ikke på nuværende tidspunkt skulle ændres på 
foreningens navn eller formål, men at der skulle gøres en fornyet aktiv indsats på at komme 
tættere på problematikken med at skabe relation til skolen. 

Der var enighed om følgende: 

• Der skal arbejdes på at skabe nye relationer til interessenter omkring skolen 
(skolebestyrelse) 

• Kontakte mellemlederen omkring sommerfesten – er der noget vi kan hjælpe med? 

• Møde med skoleledelsen – være nysgerrig på hvad de tænker  

  

8. Forslag til vedtægtsændringer  

Ingen forslag. 

9. Valg af bestyrelse og suppleanter  

Næstformanden Chris Hill ønsker ikke genvalg. Han er på valg, da forpersonen og 
næstformanden ikke kan være på valg i samme år.  

Forpersonen Camille Thisell, kassereren Signe Gundersen, og suppleant Eva Rubow modtog 
genvalg. 

Vi har problemer med at finde medlemmer til bestyrelsen, men Jan Hansen indvilgede i at 
være næstformand, hvilket Venneforeningen er meget taknemmelige for. 

10. Valg af revisorer 

Ikke aktuelt. 

11. Eventuelt 

Intet til eventuelt. 

Underskrevet af: 

Referent Signe Gundersen 

 

Dirigent Ole Hoffman 

 


